
DEPARTEMENTET

J.nr. M 2034-0099 

Den 24. november 2004

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 102 (alm. del spørgsmål 102)
stillet af Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg den 2. november 2004.

Spørgsmål  nr. 102:

"Hvad kan ministeren oplyse om den lovede høring af organisationer m.v.
på baggrund af arbejdsgruppens notat, og hvad er ministerens kommentar
til de indkomne forslag?"

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for Miljøstyrelsen, der oplyser:

”Arbejdsgruppens notat har været sendt i høring hos såvel
miljøorganisationerne, landbruget som amter og kommuner. Generelt
findes notatet at være et godt udgangspunkt for det videre arbejde. Blandt
høringsparterne er der enighed om, at sprøjtefri zoner kan være et vigtigt
redskab til at sikre grundvandet mod specielt punktkildeforureninger. 

Hovedparten af høringsparterne støtter anbefalingerne om, at eventuelle
beskyttelseszoner skal indføres efter en konkret risikovurdering.
Danmarks Naturfredningsforening mener zonerne generelt bør være
sprøjtefri, mens Dansk Landbrug og Dansk Planteværn finder, at zonerne
primært bør anvendes til begrænsninger af punktkilder.”

Jeg er glad for, at der i vid udstrækning er enighed blandt
organisationerne om, at arbejdsgruppens notat om større sprøjtefri zoner
er et godt grundlag for det videre arbejde. Samtidig kan jeg konstatere, at
der er stor opbakning bag en model, hvor arbejdsgruppens anbefaling om,
at etablering af zoner skal ske efter en konkret risikovurdering, følges. Jeg
har derfor bedt Miljøstyrelsen arbejde videre med arbejdsgruppens
anbefalinger.


